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InterjÃº JÃ¡n Oravec polgÃ¡rmesterrel 
NÃ¡nai Ãºt felÃºjÃtÃ¡sa, Ãºjabb kÃ¶rforgalom megÃ©pÃtÃ©se, telek- Ã©s vagyonÃ¡truhÃ¡zÃ¡s a Vadasba. Komoly dÃ¶ntÃ©seket hozott
legutÃ³bbi, jÃºliusi Ã¼lÃ©sÃ©n az Ã¶nkormÃ¡nyzat. 
Annak ellenÃ©re, hogy jÃ³vÃ¡hagytÃ¡k a NÃ¡nai Ãºti nagyberuhÃ¡zÃ¡st, Ã©s dÃ¶ntÃ¶ttek a vÃ¡rosi vagyon Vadasba tÃ¶rtÃ©nÅ‘
Ã¡truhÃ¡zÃ¡sÃ¡rÃ³l is, valamint eladÃ¡si listÃ¡ra kerÃ¼lt a Delfin diszkÃ³ Ã©s a Drink italnagyraktÃ¡r Ã©pÃ¼lete, a kÃ©pviselÅ‘k
vÃ©lemÃ©nye tovÃ¡bbra is megoszlik ezekben az Ã¼gyekben. JÃ¡n Oravec polgÃ¡rmestert szintÃ©n ezekrÅ‘l faggattuk.
- A Delfin diszkÃ³ Ã©s a Drink italnagyraktÃ¡r Ã©pÃ¼letÃ©nek tervezett eladÃ¡sÃ¡t tÃ¶bb kÃ©pviselÅ‘ sem tartja szerencsÃ©snek.
Van, aki attÃ³l tart, hogy ezzel a dÃ¶ntÃ©ssel az Ã¶nkormÃ¡nyzat precedenst teremtett, mert Ãºgymond a diszkÃ³ Ã©pÃ¼lete a
Vadas fÃ¼rdÅ‘ tÃ¡vlati fejlesztÃ©sÃ©nek szempontjÃ¡bÃ³l stratÃ©giai terÃ¼leten fekszik, mÃ¡srÃ©szt pedig, ha eladÃ³dik a diszkÃ³
Ã©pÃ¼lete, akkor az Ãºj tulajdonosnak majd hozzÃ¡fÃ©rÃ©st, ki- Ã©s bejÃ¡rÃ¡st kell biztosÃtani, ez pedig mÃ¡r nem biztos, hogy
nem Ã©rintene a Vadas tulajdonÃ¡ban lÃ©vÅ‘ telekrÃ©szeket. Ã–n viszont Ãºgy nyilatkozott, hogy az eladÃ¡s a legjobb megoldÃ¡s.
MiÃ©rt? 
- ElÅ‘szÃ¶r is megjegyeznÃ©m, hogy ez mÃ¡r rÃ©gÃ³ta hÃºzÃ³dÃ³ Ã¼gy, ha annakidejÃ©n megegyeztÃ¼nk volna a vevÅ‘vel a
vÃ©telÃ¡rban, Ã©s ezt a testÃ¼let jÃ³vÃ¡hagyta volna, akkor ez mÃ¡r rÃ©g el lenne adva. Ez tehÃ¡t nem Ãºj gondolat, ami
Ãºgymond kipattant, ezt most csak Ã¡tÃ©rtÃ©keltÃ¼k. MÃ¡srÃ©szt a Delfin diszkÃ³ Ã©s a Drink raktÃ¡r Ã©pÃ¼letÃ©n lÃ¡tjuk, hogy Ã©vrÅ‘l
Ã©vre amortizÃ¡lÃ³dik. Itt tehÃ¡t kÃ©t megoldÃ¡s kÃ¶rvonalazÃ³dott. Vagy a jelenlegi bÃ©rleti szerzÅ‘dÃ©s lejÃ¡rta utÃ¡n a Vadas
Ã¼zleti elkÃ©pzelÃ©s alapjÃ¡n kezd valamit az Ã©pÃ¼letekkel, vagy pedig odaadja egy befektetÅ‘nek, aki sajÃ¡t pÃ©nzbÅ‘l, sajÃ¡t
rezsijÃ©ben teszi ezt rendbe. Az elkÃ©pzelÃ©s, hogy a potenciÃ¡lis Ã©rdeklÅ‘dÅ‘nek mÃ©rjÃ¼nk ott ki inkÃ¡bb egy mellette lÃ©vÅ‘
Ã¼res telket, racionÃ¡lis megoldÃ¡s, de ez mÃ©g mindig nem oldanÃ¡ meg a Delfin Ã©s a Drink Ã©pÃ¼leteinek tovÃ¡bbi sorsÃ¡t!
Ha viszont az Ã©rdeklÅ‘dÅ‘ megveszi, az egyÃ©rtelmÅ±en azt is jelenti, hogy ezt likvidÃ¡lnia kell,mÃ¡srÃ©szt pedig kulturÃ¡ltan
alakÃtanÃ¡ Ã¡t az Ã©pÃ¼letet, hiszen a mÃ¡r bemutatott tervek szerint ott egy fÃ¶ldalatti diszkÃ³ mÅ±kÃ¶dne, fent pedig
vendÃ©glÃ¡tÃ³ipari egysÃ©g, teraszok stb. TehÃ¡t egyrÃ©szt megoldÃ³dna, hogy ott nem ramaty Ã©pÃ¼letek lennÃ©nek, mÃ¡srÃ©szt
pedig megoldÃ³dna az a helyzet is, hogy a lakossÃ¡g folyamatosan panaszkodjon az Ã©jszakai hangzavar miatt. RÃ¡adÃ¡sul
egy szÃ©p Ã©pÃ¼let lenne ott. Ami pedig az elhelyezkedÃ©st illeti, - s ezt az igazgatÃ³ Ãºrral tÃ¶bbszÃ¶r fontolgattuk -,
szerintem ez nem olyan stratÃ©giai hely, amely miatt a Vadas keze bÃ¡rmiben is meg lenne kÃ¶tve. A hozzÃ¡fÃ©rÃ©s kÃ©rdÃ©se
is megoldott, azaz az elÅ‘tte lÃ©vÅ‘ parkolÃ³ nyilvÃ¡nos Ã©s ingyenes, tehÃ¡t ebben Ã©n nem lÃ¡tok problÃ©mÃ¡t. A jelenlegi bÃ©rlÅ‘
rendesen fizeti a bÃ©rletet Ã©s Ã©rdeklÅ‘dÅ‘kÃ©nt is Ã©rtelmes ajÃ¡nlattal Ã¡llt elÅ‘. Az annÃ³ benyÃºjtott vÃ©teli projekt azon bukott
meg, hogy mennyire lehet a vÃ©telÃ¡rban figyelembe venni az Ã©pÃ¼let elbontÃ¡sÃ¡nak kÃ¶ltsÃ©geit. Ã‰n tovÃ¡bbra is azt
mondom, hogy a Vadasnak semmifÃ©le Ã¼zleti elkÃ©pzelÃ©sei nincsenek az Ã©pÃ¼letekkel kapcsolatban, a
mÅ±kÃ¶dtetÃ©sÃ¼krÅ‘l sem. TehÃ¡t helyesnek tartanÃ¡m az eladÃ¡sukat. Hogy ez mennyire precedensÃ©rtÃ©kÅ±? Nem nagyon
tudok mÃ©g olyan Ã©pÃ¼letekrÅ‘l a Vadas vagy a vÃ¡ros tulajdonÃ¡ban, amelyek ilyen rossz Ã¡llapotban volnÃ¡nak â€“ Ã©s ezzel
egyÃ¼tt bÃ©rlÅ‘ik lennÃ©nek. Ha a Delfin Ã©s a Drink valahol a fÃ¼rdÅ‘ kÃ¶zepÃ©n lenne, akkor persze nincs mirÅ‘l beszÃ©lni, nem
szabad eladni. De mivel ezek itt a fÃ¼rdÅ‘ szÃ©lÃ©n vannak, kÃ¶rbe lehet Ã©pÃteni ezeket, Ã©s kÃ¶rbe lehet jÃ¡rni, nem
szabadna, hogy ez a jÃ¶vÅ‘ben bÃ¡rmilyen nehÃ©zsÃ©get okozzon. 
- A testÃ¼let rÃ¡bÃ³lintott a NÃ¡nai Ãºt felÃºjÃtÃ¡sÃ¡ra Ã©s a kÃ¶rforgalom kiÃ©pÃtÃ©sÃ©re, 852 ezer eurÃ³ Ã¶sszÃ©rtÃ©kben. Sokan
viszont nehezmÃ©nyezik a kÃ¶rforgalmat, hiszen ennek tÃ¶bb mint fÃ©lmilliÃ³s tÃ©tele dobja meg igazÃ¡n a projekt elÅ‘zetes
kÃ¶ltsÃ©geit. RÃ¡adÃ¡sul a vÃ¡ros nagyrÃ©szt hitelbÅ‘l fedeznÃ© a beruhÃ¡zÃ¡s rÃ¡ esÅ‘ kiadÃ¡sait. Ez pedig szintÃ©n hosszÃº tÃ¡von
befolyÃ¡solnÃ¡ azt a kÃ¶ltsÃ©gvetÃ©si keretet, amelyet Ã©vente PÃ¡rkÃ¡ny beruhÃ¡zÃ¡sokra szÃ¡nhat. Mert a hiteltÃ¶rlesztÃ©s
rÃ©szben limitÃ¡lnÃ¡ ennek az Ã¶sszegnek a nagysÃ¡gÃ¡t. MiÃ©rt kerÃ¼lne ilyen sokba a kÃ¶rforgalom? Nem lehetne
egyszerÅ±bb megoldÃ¡st vÃ¡lasztani, vagy nem lehetne egyelÅ‘re csak a NÃ¡nai utat felÃºjÃtani? 
- NÃ©zze, a NÃ¡nai Ãºt rekonstrukciÃ³ja mÃ¡r hÃºsz Ã©ve hÃºzÃ³dik, tarthatatlanok mÃ¡r ott az Ã¡llapotok. Ott egy hÃºsz Ã©ve
hÃºzÃ³dÃ³ Ã¼gyet oldunk meg, remÃ©lem a lakosok megelÃ©gedÃ©sÃ©re. MÃ¡srÃ©szt, ez egy komplett anyag volt, ami a
kÃ¶rforgalom rekonstrukciÃ³jÃ¡t is tartalmazta. A NÃ¡nai Ãºt rendbetÃ©telÃ©nÃ©l a mi feladatunk a tereprendezÃ©s, a jÃ¡rdÃ¡k,
zÃ¶ldterÃ¼letek kialakÃtÃ¡sa. Az Ãºttest felÃºjÃtÃ¡sa mÃ¡r az Ã¡llami ÃºtkezelÅ‘sÃ©g feladata. A kÃ¶rfogalom esetÃ©ben viszont
muszÃ¡j az alapvetÅ‘ fÃ¶ldmunkÃ¡kat is elvÃ©gezni, az egÃ©szet az alapoktÃ³l kezdve kell kialakÃtani. TÃ¶bb szÃ¡z kÃ¶bmÃ©ter
fÃ¶ldet kell megmozgatni kiÃ¡sni, elhordani stb., tÃ¶bb kÃ¶zmÅ±hÃ¡lÃ³zatot Ã¡t kell helyezni, Ã©s aztÃ¡n az egÃ©szet rendbe
tenni. Nem is akÃ¡rhogyan, hanem a mÅ±szaki normÃ¡k szerinti rÃ©tegek alapjÃ¡n. Ez magyarÃ¡zza azt, hogy a kÃ¶rforgalom
tÃ©tele drÃ¡ga. Ugyanakkor viszont Ã¼gyelÃ¼nk Ã©s Ã¼gyelek arra is, hogy ha az egÃ©sz projekt megvalÃ³sÃtÃ¡sÃ¡ra hitelt
veszÃ¼nk fel, akkor az ne terhelje le nagyon a vÃ¡ros kÃ¶ltsÃ©gvetÃ©sÃ©t â€“ semmikÃ©ppen sem szeretnÃ©m a beruhÃ¡zÃ¡s miatt a
kÃ¶vetkezÅ‘ polgÃ¡rmester Ã©s Ã¶nkormÃ¡nyzat kezÃ©t megkÃ¶tni! A kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let mÃ©g mindig leÃ¡llÃthatja a kÃ¶rforgalom
beruhÃ¡zÃ¡sÃ¡t. IsmÃ©tlem, vÃ©gkÃ©pp nem 850 ezer eurÃ³s hitelt veszÃ¼nk fel, mert egyrÃ©szt sajÃ¡t pÃ©nzÃ¼nk is van,
mÃ¡srÃ©szt ezt komolyan Ã¡t kell tÃ¡rgyalni. Meg kell vÃ¡rnunk mÃ©g a nyÃ¡ri Ã¡llami bevÃ©teleinket, Ã©s az Ã¶nkormÃ¡nyzattal
szeptemberben meg kell vitatnunk a banki ajÃ¡nlatokat is. 
- A Vadasba tÃ¶rtÃ©nt vagyon- Ã©s telekÃ¡truhÃ¡zÃ¡st szintÃ©n megszavazta az Ã¶nkormÃ¡nyzat, de felmerÃ¼ltek olyan
aggÃ¡lyok is, melyek szerint ezzel a lÃ©pÃ©ssel a kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let lÃ©nyegÃ©ben cÃ©gkÃ¶zgyÅ±lÃ©skÃ©nt a mindenkori
polgÃ¡rmesternek, Ã©s a Vadas mindenkori igazgatÃ³jÃ¡nak adott nagyobb hatalmat. Ez pedig nyugtalanÃtÃ³ lehet a Vadas
jÃ¶vÅ‘jÃ©vel kapcsolatbanâ€¦ 
- Ez badarsÃ¡g. ElÅ‘szÃ¶r is nem az Ã¶sszes vagyont ruhÃ¡ztuk Ã¡t, mert az a vagyon 35 hektÃ¡ron terÃ¼l el. Azokat a
terÃ¼leteket adtuk Ã¡t, ahol a Vadas mÃ¡r valamilyen beruhÃ¡zÃ¡st vitt vÃ©gbe, tehÃ¡t a szÃ¡lloda alatti telket, a
hullÃ¡mmedence alatti telket, a parkolÃ³t, stb. Ezen kÃvÃ¼l csak egy olyan telek van pluszban, amit odaadtunk, az a Gold
szÃ¡llodÃ¡k telke a teherkapunÃ¡l. Tudni kell, hogy ezek a telkek mind be vannak terhelve, Ã©s a jÃ¶vÅ‘ben is be lesznek
terhelve, mert ezekre banki hitelszerzÅ‘dÃ©s vonatkozik. NamÃ¡rmost ebbÅ‘l kiindulva Ã©n mint kÃ¶zgyÅ±lÃ©s vagy az igazgatÃ³
Ãºr csak Ãºgy eladhatnÃ¡nk ezeket, anÃ©lkÃ¼l, hogy az Ã¶nkormÃ¡nyzatot kihagynÃ¡nk? Ez abszurdum, ilyesmi, amÃg Ã©n
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polgÃ¡rmester vagyok, semmikÃ©pp sem fordulhat elÅ‘! MÃ¡srÃ©szt pedig, mivel a bank Ã¡ltal  le vannak kÃ¶tve, ezÃ©rt a bank
hozzÃ¡jÃ¡rulÃ¡sa nÃ©lkÃ¼l mÃ©g  a kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let sem csinÃ¡lhat velÃ¼k semmit. S mivel a Vadas Ãºjabb hitelfelvÃ©telre
kÃ©szÃ¼l, Ã©pp ezÃ©rt â€“ legalÃ¡bb 2023 â€“ig â€“ senki sem nyÃºlhat ezekhez, fÃ¼ggetlenÃ¼l attÃ³l, hogy a fÃ¼rdÅ‘ tulajdonÃ¡ban
vannak-e vagy a vÃ¡rosÃ©ban.  A Vadas viszont tovÃ¡bbra is 100 szÃ¡zalÃ©kban vÃ¡rosi cÃ©g. A telek- Ã©s vagyonÃ¡truhÃ¡zÃ¡ssal
inkÃ¡bb a vÃ¡rosnak nyÃlt nagyobb mozgÃ¡stere arra, hogy sajÃ¡t jogon hitelhez jusson, mert nem kell kezeskÃ©nt
szerepelnie a Vadas fejlesztÃ©si kÃ¶lcsÃ¶neiben. Ha pedig a Vadas nem tudnÃ¡ fizetni a kÃ¶lcsÃ¶neit,  -pedig tudja, Ã©s erre
szigorÃºan figyelÃ¼nk -, akkor viszont  mÃ©g inkÃ¡bb senki sem nyÃºlhatna a vonatkozÃ³ telkekhez, a jÃ¶vÅ‘ben sem - mÃ©g a
kÃ¶vetkezÅ‘ kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let Ã©s a polgÃ¡rmester sem.  Mindenkit megnyugtatok, a vÃ¡rosi vagyon tovÃ¡bbra is maximÃ¡lis
biztonsÃ¡gban van, ezek az aggÃ¡lyok teljessÃ©ggel alaptalanok. 
-buch â€“ 

Štúrovo a okolie & Párkány és vidéke

http://sao.sturovo.org Powered by Joomla! Vygenerované: 12 July, 2025, 17:26


